

Buletin



UNIVERSITI
TEKNOLOGI
MARA

e-ISSN: 2600-8289

Muharram 1446H/ Julai 2024

ACIS

Aplikasi Kaedah Fekah *Al-Umur Bi Maqasidiha* Dalam Konteks Hijrah Masa Kini

Inspirasi Hijrah Kepada Generasi Muda **6**

Menggapai Kecemerlangan Melalui Hijrah Nabi **8**

Hikmah Hijrah Rasulullah SAW **9**

Karya Kreatif: Sumber Idea Berlandaskan Pengalaman dan Teknik
Pengembangan Idea **11**

Mengungkap Hijrah Harta : Sorotan Webinar Eksklusif Zakat
Pendapatan **13**

Puisi: Ilustrasi Ilham Ke Naskah Kreatif **16**

eISSN 2600-8289



9 772600 828001

Menggapai Kecemerlangan Melalui Hijrah Nabi



Oleh:

Dr. Adibah binti Bahori

Pensyarah Kanan Akademi Pengajian Islam Kontemporari (ACIS), UiTM Cawangan Negeri Sembilan, Kampus Rembau



Oleh:

Suhaila Sharil

Pensyarah Akademi Pengajian Islam Kontemporari (ACIS), UiTM Cawangan Negeri Sembilan, Kampus Rembau

Maal Hijrah, atau Tahun Baru Hijrah, adalah satu peristiwa penting dalam kalendar Islam yang membawa makna mendalam bagi umat Islam di seluruh dunia. Ia bukan sekadar menandakan permulaan tahun baru, tetapi juga mengingatkan kita kepada hijrah Nabi Muhammad SAW dari Mekah ke Madinah, satu peristiwa bersejarah yang membawa perubahan besar dalam sejarah Islam.

Pengertian Hijrah

Hijrah bermaksud perpindahan atau penghijrahan. Peristiwa hijrah Nabi Muhammad SAW dan para sahabat dari Mekah ke Madinah adalah satu langkah strategik untuk menyelamatkan umat Islam daripada penindasan dan membuka jalan bagi pembinaan masyarakat Islam yang lebih kuat dan berdaya tahan. Hijrah juga melambangkan pengorbanan, ketabahan, dan keazaman yang tinggi untuk menegakkan agama Allah.

Allah SWT berfirman dalam Surah al-Ankabut (29:69):

"Dan orang-orang yang berjihad untuk (mencari keredhaan) Kami, benar-benar akan Kami tunjukkan kepada mereka jalan-jalan Kami. Dan sesungguhnya Allah benar-benar beserta orang-orang yang berbuat baik."

Setiap kali menyambut Maal Hijrah, kita diingatkan tentang semangat hijrah yang dilakukan oleh Nabi Muhammad SAW. Ia adalah masa untuk merenung kembali perjalanan hidup, menilai pencapaian, dan membuat perancangan untuk masa depan yang lebih baik. Hijrah pada hari ini tidak semestinya bersifat fizikal, tetapi lebih kepada hijrah rohani dan mental untuk menjadi individu yang lebih baik. Ianya mengajak kita semua untuk membuat perubahan positif dalam diri dan masyarakat. Kita digalakkan untuk meningkatkan amalan, memperbaiki akhlak, dan berusaha mencapai kecemerlangan dalam setiap aspek kehidupan, baik dalam pendidikan, pekerjaan, mahupun hubungan sosial.

Hijrah Nabi Muhammad SAW bukan sahaja melibatkan perpindahan dari satu tempat ke tempat lain, tetapi juga membawa kepada transformasi besar dalam masyarakat. Pengajaran dari hijrah ini adalah inspirasi kepada kita semua untuk menggapai kecemerlangan dalam setiap aspek kehidupan. Allah SWT berfirman dalam Surah At-Taubah (9:20):

"Orang-orang yang beriman dan berhijrah serta berjihad di jalan Allah dengan harta benda dan diri mereka, adalah lebih tinggi darjatnya di sisi Allah; dan itulah orang-orang yang mendapat kemenangan."

Menggapai Kecemerlangan Melalui Pengajaran Hijrah

Peranan individu dalam mencapai kecemerlangan umat sangat penting. Setiap seorang daripada kita mempunyai tanggungjawab untuk berusaha menjadi yang terbaik, bukan sahaja untuk diri sendiri, tetapi juga untuk keluarga, masyarakat, dan negara. Dengan semangat hijrah, kita mampu mencipta perubahan yang besar dan bermakna. Allah SWT berfirman dalam Surah Al-Hashr (59:8):

"Juga bagi orang-orang fakir yang berhijrah, yang diusir dari kampung halaman dan dari harta benda mereka (karena) mencari karunia dari Allah dan keredhaan-Nya dan mereka menolong Allah dan Rasul-Nya. Mereka itulah orang-orang yang benar."

Kesimpulan

Maal Hijrah adalah satu peringatan tentang kekuatan hijrah dan bagaimana ia boleh menjadi pemangkin kepada perubahan positif. Marilah kita bersama-sama menyemarakkan semangat hijrah ini, memulakan tahun baru dengan tekad dan azam untuk mencapai kecemerlangan dalam segala bidang. Semoga dengan usaha yang bersungguh-sungguh, kita dapat membina umat yang cemerlang, gemilang, dan terbilang.